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KS § 161/23
Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl
KS2023.0369

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 147/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 161/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta Detaljplan för 
Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl.

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 
betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger.

Ovanstående två beslut ersätter tidigare beslut av kommunstyrelsen 2022-05-09 § 67/22 
gällande beslut om uppdrag för Detaljplan för Västerhöjd (PLAN.2021.23)(KS2022.0199) 
och beslut om att genomförandet av planförslaget inte bedöms medför någon betydande 
miljöpåverkan.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen fattade ett uppdragsbeslut 2022-05-09 67/22 för Detaljplan för 
Västerhöjd. Syftet med detaljplanen var att hela slänten ner till Badhusgatan skulle ingå i 
planområdet med en byggrätt inte bara för skoländamål utan även för kontor, bostäder och 
centrumaktiviteter. Detaljplanen för Västerhöjd har ändrat inriktning i avgränsning och 
innehåll och ett nytt uppdragsbeslut behöver tas. Slänten ned mot Badhusgatan utgår från 
tidigare planförslag. Planens nya syfte blir att endast att möjliggöra en utökad byggrätt för 
skoländamål på Västerhöjd.

Sökande för detaljplanen blir sektor service istället för tidigare mark- och 
exploateringsenheten med anledningen av ändrad omfattning av planen.

Bakgrund
I tidigare uppdragsbeslutet från Kommunstyrelsen (2022-05-09 67/22) var syftet med 
detaljplanen att hela slänten ner till Badhusgatan skulle ingå i planområdet med en byggrätt 
inte bara för skoländamål utan även för kontor, bostäder och centrumaktiviteter. Syftet var 
att ta ett samlat grepp, i enlighet med FÖP Centrala Skövde, för att främja en förtätning som 
bidrar till en attraktiv stadsmiljö och livfullt stadsliv.

Västerhöjdsgymnasiet är enligt sektor service i akut behov av ett större kök och restaurang. 
Köket, byggt 1996, är dimensionerat för ca 600 portioner men det lagas mellan 1100 - 1500 
idag. Elevantalet har växt utan att köket anpassats. Den tekniska livslängden på köket 
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närmar sitt slut. Både måltidsmiljön och arbetsmiljön är undermålig. Mer ändamålsenliga 
lokaler skulle minska antalet varutransporter. Det är svårt att uppfylla 
livsmedelslagstiftningens krav i nuvarande kök. Miljösamverkan Östra Skaraborg har haft 
synpunkter på köket som inte är möjliga att åtgärda i befintligt kök. Nuvarande 
köksplacering utgör ett trafiksäkerhetsproblem då varu- och avfallstransporter måste ske 
över skolgård.

Att endast möjliggör en utbyggnad för skoländamål innebär att detaljplanen kan antas 
tidigare. Detta då det inte behövs lika mycket tid för att ta fram skisser och utreda lämplig 
exploatering och trafikangöring mot Badhusgatan.

Planområdet berörs idag av detaljplanerna Del av kullagärdet 1683K-ST131 laga kraft 1960 
och Det centrala området i Skövde 1683K-ST168 laga kraft 1964.

Förslaget
Detaljplanens syfte är att möjliggöra en utbyggnad av skolan på Västerhöjd. Planförslaget 
möjliggör även en trafiksäkrare hantering och transport av varor och avfall inom 
skolområdet.

Inom planområdet ligger Västerhöjdsgymnasiet. Planförslaget möjliggör att skolan kan 
byggas ut för att få mer ändamålsenliga lokaler och att elevantalet kan utökas från 1500 till 
2000 vid behov. Planen möjliggör även att transporter av varor och avfall kan ske utan att 
behöva korsa skolgården. Det blir mer plats för hantering av avfall och inlastning av varor. 
Ytor för cykel- och mopedparkering samt vistelse kommer studeras. Kopplingar till 
omgivningen är god och ska främjas. Hänsyn ska tas till naturmiljön på Västerhöjdskullen.

Markanvändningen regleras till "S" skola det omfattar alla slags skolor och andra 
undervisnings- och forskningslokaler. Vilket inte är någon skillnad vad som har medgetts i 
befintlig Detaljplan för del av kullagärdet 1683K- S131 och Detaljplan för centrala 
området1683K- ST168 som berör planområdet. I användningen "S" ingår till exempel 
förskola, fritidshem, grundskola, gymnasieskola, högskola, universitet och övrig 
vuxenutbildning. Även idrottshall, matsal, bibliotek, personalkontor, skolgård och parkering 
som hör till skolverksamheten ingår. Den bredare användningen innebär att det går att nyttja 
skollokalerna för annat skoländamål än gymnasie om ett sådant behovet skulle uppstå i 
framtiden.

Slänten mot Badhusgatan tas inte med i detaljplaneområdet. Planförslaget får emellertid inte 
omöjliggöra en framtida bebyggelse i slänten. Enda angöringsvägen för motorfordon, till 
planområdet, är i väster via Alströmersgatan och Gymnasiegatan. Påverkan på trafiken i 
området behöver studeras. Närboende kan komma ha synpunkter på det och vilja överklaga 
planen. Planen riskerar att inte få laga kraft om trafiken innebär betydande olägenhet.

Detaljplanen förväntas kunna samrådas under första kvartalet 2024 och granskas andra 
kvartalet 2024. Antagandet beräknas ske tredje kvartalet 2024.

Framtagandet av detaljplanen sker genom utökat förfarande då området är av allmänt 
intresse och tar i anspråk en bit parkmark.
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Detaljplanen föreslås upprättas med en förenklad berednings- och beslutsprocess, där 
kommunstyrelsen beslutar om planuppdrag och antagande av detaljplanen. Inför samråd och 
granskning av detaljplanen informeras beredningen för samhällsbyggnad (BSB) om 
förutsättningar och förslag men något beslut om samråd eller granskning föreslås inte tas av 
kommunstyrelsen. Motiven till detta är att främst att åstadkomma en snabbare planprocess, 
frigöra tid och minska det administrativa arbetet.

Om större nya frågor, stora invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle uppstå under 
planprocessen innan samråds- eller granskningsskedet finns alltid möjligheten för BSB att 
lyfta dessa till kommunstyrelsen för ett formellt beslut.

Motivering till beslut
Planen möjliggör en utbyggnad av Västerhöjdsgymnasiet och en säkrare trafikangöring för 
varutransporter och sophantering. Detaljplanen följer den fördjupade översiktsplanen för 
centrala Skövde från 2016. Detaljplanen bedöms kunna antas hösten 2024.

Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess genomförande inte 
kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. En strategisk 
miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, 
behöver därför inte genomföras.

Länsstyrelsen har i ett yttrande över behovsbedömningen 2023-01-25, meddelat att de delar 
kommunens bedömning att ett genomförande av förslaget inte kan antas medföra en 
betydande miljöpåverkan.

Handlingar
Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl
Behovsbedömning Västerhöjd skola.pdf
Tjänsteskrivelse uppdrag behovsbedömning.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 162/23
Samverkansavtal för stadstrafiken i Skövde
KS2023.0376

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 148/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 162/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar godkänna samverkansavtalet för stadstrafiken i Skövde.

Bakgrund
Västra Götalandsregionen genom kollektivtrafiknämnden och Skövde kommun tecknade år 
2012 ett samverkansavtal där samverkan mellan kommunen och den regionala 
kollektivtrafikmyndigheten formaliserades.

Stadstrafikforum beslutade i maj 2019 att avtalet skulle ses över eftersom inga revideringar 
hade genomförts sedan avtalet togs fram. Stadstrafikforum har även utökats med en 
representant från Västtrafiks styrelse. En översyn av samverkansavtalets skrivningar var 
därför befogad.

Det övergripande målet i samverkansavtalet är att tillsammans verka för ett ökat kollektivt 
resande och en ökad marknadsandel i förhållande till bilen. Trafikförsörjningsprogrammet 
som är upprättat enligt Lag om kollektivtrafik (SFS 2010:1065) och andra strategiska 
dokument som är upprättade av regionen och kommunerna anger inriktningen för arbetet.

Avtalet relegerar bland annat parternas åtaganden, vilka som skall vara representerade samt 
hur samrådet skall ske mellan politiker och tjänstemän:

- Regionen och kommunen möts minst en gång per halvår för avstämning och 
samverkan kring aktuella frågor. Kommunen representeras av kommunens ledamöter 
och deras ersättare i det delregionala kollektivtrafikrådet. Regionen representeras av 
kollektivtrafiknämndens två ledamöter i Skaraborgs delregionala kollektivtrafikråd.

- Tjänstemannaorganisationen består av representanter från parterna. Samverkan ska 
också ske med kommunalförbundets tjänstemannaberedning i frågor som även berör 
andra av förbundets kommuner.

Överenskommelsen gäller tills vidare, med ett års uppsägningstid och kan revideras årligen.

Motivering till beslut
Västra Götalandsregionens Kollektivtrafiknämnd beslutade 2020-02-06 godkänna 
samverkansavtalet för stadstrafiken i Skövde och skickade det till Skövde kommun för 
kännedom. Med hänsyn taget till att avtalets intentioner har efterlevts sedan dess föreslås 
kommunstyrelsen godkänna samverkansavtalet för stadstrafiken i Skövde.
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Handlingar
Samverkansavtal för stadstrafiken i Skövde
Förslag 2019 12 19.pdf
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf
Beslut § 9 dnr KTN 2019-00152.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Västra Götalandsregionen infrastruktur-och.kollektivtrafiknamnd@vgregion.se  

mailto:infrastruktur-och.kollektivtrafiknamnd@vgregion.se
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KS § 163/23
Överenskommelse om samverkan mellan Skövde kommun 
och Näringslivsforum Skövde
KS2023.0328

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 149/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 163/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta överenskommelse om samverkan mellan Skövde 
kommun och Näringslivsforum Skövde.

Bakgrund
Näringslivsforum Skövde är den organisation som Skövde kommun samverkar med när det 
gäller frågor, ärenden och projekt som är av intresse för näringslivet i Skövde och som inte 
rör specifik bransch- eller intresseorganisation. 

Kommunstyrelsen och Näringslivsforum i Skövde har valt att formalisera hur samverkan 
mellan parterna ska ske. 2014 gjordes det genom att parterna undertecknade ”Spelregler för 
samverkan – en överenskommelse mellan Skövde kommun och Näringslivsforum Skövde” 
samt 2020 efter att båda parter sett ett behov av att uppdatera överenskommelsen och 
gemensamt tog fram ”Överenskommelse om samverkan mellan Skövde kommun och 
Näringslivsforum i Skövde”. Båda parter har nu sett ett behov av att uppdatera 
överenskommelsen för att kunna koppla målen och de prioriterade samverkansområdena till 
Vision Skövde 2040 samt Delregional utvecklingsstrategi för Skaraborg 2030.

Prioriterade områden för samverkan är:
 Kompetensförsörjning

- Locka hit och behålla arbetskraft
 Infrastruktur och kommunikation

- Främja och möjliggöra goda transportmöjligheter i samhällsplaneringen
 Företagsklimat och lokal näringslivsutveckling

- Det ska vara enkelt att starta, driva och utveckla företag i Skövde
 Boende

- Möjliggöra attraktiva och relevanta bostäder och bostadsmiljöer
 Lokal stolthet 
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- Värna om och lyfta/stötta Skövdes platsvarumärke, samt värna om den 
samarbetsanda som kännetecknat Skövde. 

Handlingar
Överenskommelse om samverkan Sköver kommun och Näringslivsforum Skövde 
(förslag).docx

Skickas till
Christian Johansson, marknadsutvecklare näringslivsenheten
Ramona Nilsson, t.f. sektorchef sektor medborgare och samhällsutvecklare
Näringslivsforum i Skövde
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KS § 164/23
Remissvar på promemorian Fler verktyg i socialtjänstens 
arbete för att förebygga brott och stärka skyddet för barn
KS2023.0273

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 150/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 164/23

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner socialnämndens yttrande (SON § 60/23) som Skövde 
kommuns remisssvar på promemorian ”Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att 
förebygga brott och stärka skyddet för barn” och översända detta till Socialdepartementet.

Bakgrund
En remiss gällande promemorian Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att förebygga 
brott och stärka skyddet för barn har inkommit till Skövde kommun. Ärendet har varit på 
remiss hos socialnämnden vilka nu inkommit till kommunstyrelsen med sitt yttrande och 
förslag till beslut.

Promemorian innehåller förslag om utökade möjligheter för socialtjänsten att inhämta och 
utbyta uppgifter inom socialtjänsten för att förebygga brott och stärka skyddet för barn. Sex 
huvudfrågor med förslag på nödvändiga författningsändringar ligger i fokus. Därutöver 
redovisas kostnadsmässiga och andra konsekvenser av förslagen.

Utredningens överväganden och förslag har sin utgångspunkt i barns rättigheter och vikten 
av att betrakta barn som egna rättighetsbärare. Övriga utgångspunkter utgår ifrån att 
omsorgen om barns bästa ibland legitimerar intrång i den personliga integriteten som en 
nödvändighet, att barns skyddsbehov ska tillgodoses på ett likvärdigt sätt oavsett var barnet 
bor eller vistas, att socialnämnderna och därmed socialtjänsterna ska få fler verktyg i sitt 
arbete för att tillgodose barns bästa, att förtroendet för socialtjänsterna ska vidmakthållas 
och stärkas ytterligare samt att den rättsliga regleringen ska vara tydlig, lättillgänglig och 
teknikneutral.

Om utredningens förslag genomförs förväntas dessa leda till att fler barn som är i behov av 
en socialnämnds skydd eller stöd får det. Förslagen förväntas också innebära att barnets 
bästa tillgodoses i större omfattning och att barns rättigheter tillvaratas i större utsträckning 
än idag. Förslagen förväntas dessutom ha positiva effekter för det brottsförebyggande 
arbetet och på sikt leda till att färre barn begår eller utsätts för brott.
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Reformer som berör kommunerna bör ta hänsyn till den kommunala finansieringsprincipen. 
Den innebär att lagstiftning som medför nya obligatoriska uppgifter för kommunerna eller 
en ambitionshöjning, som regel ska finansieras via det generella statsbidraget. Staten ska 
alltså inte kunna ålägga kommunerna nya uppgifter och skyldigheter utan att utge en adekvat 
finansiering.

Handlingar
SON § 60/23 Remissyttrande kring promemorian Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för 
att förebygga brott och stärka skyddet för barn, diarienummer S2023/02226

Skickas till
Socialdepartementet, s.remissvar@regeringskansliet.se samt s.sof@regeringskansliet.se
Socialnämnden

mailto:s.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:s.sof@regeringskansliet.se
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KS § 165/23
Avfallstaxa 2024
KS2023.0245

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 151/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 165/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar anta ny gemensam avfallstaxa för Avfall & Återvinning 
Skaraborg (AÅS) från och med 1 januari 2024.

Kommunfullmäktiges beslut gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner i 
AÅS fattar beslut i enlighet med förslaget.

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar att ärendet ska återremitteras med följande motivering:
”Taxan bör omarbetas så att en lägre andel är fast och en större andel är rörlig. Likaså bör 
kostnaden per liter ej vara högre för små kärl än för stora. Vi vill därtill se att 
kommunalförbundet arbetar mer med effektiviseringar och hur man utformar sina avtal och 
upphandlingar i syfte att hålla ned kostnadsutvecklingen.”

Christer Winbäck (L) yrkar att ärendet ska återremitteras med följande motivering: 
”Det är en stor oro i samhället för prishöjningar. Avfall & Återvinning Skaraborg uppger 
inte hur de arbetar med effektiviseringar och för att minska sina kostnader. Vi vill gärna se 
ett underlag för detta och därför yrkar vi på en återremiss i avvaktan på ett sådant 
underlag."

Johan Ask (S) yrkar att ärendet ska avgöras idag och bifall till huvudförslaget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer Johan Asks (S) yrkande 
om att ärendet avgörs idag mot Torbjörn Bergmans (SP) och Christer Winbäcks (L) 
yrkanden om återremiss.

Ordförande finner att ärendet avgörs idag och att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att anta ny gemensam avfallstaxa för Avfall & Återvinning 
Skaraborg (AÅS) från och med 1 januari 2024.
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Bakgrund
Direktionen för AÅS har föreslagit kommunfullmäktige i AÅS medlemskommuner att anta 
förslag till ny gemensam avfallstaxa, att träda i kraft den 1 januari 2024.

För att upprätthålla principen om likställda avgifter för solidarisk finansiering träder 
avfallstaxani kraft under förutsättning att samtliga medlemskommuner fattar beslut i 
enlighet med utformat förslag. 

Beslut om avfallstaxor ska beslutas av medlemskommunernas fullmäktigeförsamlingar.

Kostnadsutveckling
Under 2011 påbörjade AÅS (dåvarande Avfall Östra Skaraborg) utbyggnad av sin 
matavfallsinsamling vilket inledningsvis finansierades genom minskat eget kapital. Detta 
höll avgifterna oförändrade under 2011–2018. Därefter var utrymmet för en likartad 
finansieringsmodell begränsad så inför arbetet med avfallstaxa för 2020 accepterade 
direktionen ett förslag om en successiv intäktsökning med ca 6 mnkr per år för att minska de 
årliga underskotten tills förbundet uppnått ett balanserat resultat år 2024. 

Under 2022 uppstod kostnadsökningar inom flera områden, framför allt för drivmedel, el 
och entreprenader. Då avfallsbranschen är transportintensiv gav detta utslag på den totala 
kostnadsbilden. Även skatt på avfallsförbränning trädde i kraft i april 2020 och höjdes 
succesivt från 75 kr per ton till 125 kr per ton 2022. Kostnader för skatten beräknades under 
2021 till 4 mnkr och under 2022 till ca 5,5 mnkr. Skatten togs bort under 2022 men ersattes 
av kostnader för utsläppsrätter för förbränning av fossilt innehåll. Kostnaderna för 
utsläppsrätter har därefter stigit kraftigt. Under 2024 bedöms dessa vara nästan tre gånger 
högre än den förbränningsskatt som togs bort 2022.

Sedan 1 januari 2022 ligger ansvaret för insamling och återvinning av dagstidningar, 
reklamblad och andra trycksaker på kommunerna. Finansiering av insamlingen sker inom 
ramen för avfallstaxan och inrymdes 2022 i höjningen av grundavgifterna. 

Inför avfallstaxa för år 2024
Under 2022 och 2023 har kostnadsökningar varit mycket högre inom flertalet områden än 
tidigare år. 2024 års utveckling bedöms vara något lägre än 2023 men fortfarande betydligt 
större än innan 2023.

Insamling av förpackningar ska enligt 6 kap. 1-3 §§ förordning (2022:1274) om 
producentansvar för förpackningar samlas in via kommunens försorg från och med 1 januari 
2024. Därför omfattar avfallstaxa till följd av detta, även abonnemang för insamling av 
förpackningar från hushåll.

För fastighetsägare med fastighetsnära insamling av förpackningar införs obligatorisk 
utsortering av matavfall från och med 1 januari 2024. Senast 1 januari 2026 ska enligt 
gällande lagstiftning obligatorisk insamling av matavfall vara infört vid samtliga hushåll. 
Utbyggnationen av fastighetsnära insamling av förpackningar och införande av obligatorisk 
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matavfallsinsamling samordnas för flerbostadshusen och kommer därför ske under 2024 och 
2025. Från och med 2027 ska insamling av förpackningar ske fastighetsnära hos samtliga 
hushåll. 

Inför 2024 kommer 3 taxor (uppdelade på två typer av taxa) tillämpas inom 
kommunalförbundet. Inflation och kostnadsökningar har påverkat kommunalförbundets 
kostnader och miljöstyrande kostnader har ökat. För att helt finansiera verksamheten med 
taxor behöver de höjas mer 2024 än tidigare år. Kostnadshöjningarna är i samma 
storleksordning både för kundgruppen småhus och för flerbostadshus/verksamheter.

I samtliga taxor införs taxor för insamling av returpapper samt normalabonnemang för 
förpackningsinsamling vid flerbostadshus och verksamheter. Vid normalabonnemang 
faktureras inte verksamheterna utan ersättningen som kommer från producentavgifterna 
förväntas täcka insamlingskostnaderna.

För 2024 föreslår direktionen två typer av taxor: 

Gemensam taxa för Falköping, Gullspång, Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skara, Skövde,
Tibro och Töreboda kommuner

- Taxa med icke obligatorisk utsortering av matavfall för de kommuner där 
matavfallsinsamling påbörjats sedan tidigare. I detta område tillämpas två taxor, en 
för Vara kommun och en för övriga kommuner. Dessa två taxor är samordnade 
gällande flerbostadshus, enskilda avlopp samt övriga uppgifter men skiljer sig åt 
gällande småhus.

Vanliga abonnemang
Årsavgift kr/år

År 2023 År 2024 Skillnad i kr/år 
resp månad

Kärl 140 liter med 
matavfallssortering

1655 kr/år 1900 kr/år 245kr/år 
(21kr/mån)

Kärl 190 liter med 
matavfallssortering

2005 kr/år 2400 kr/år 395 kr/år 
(33kr/mån)

Kärl 240 liter med 
matavfallssortering

2370 kr/år 2900 kr/år 530kr/år 
(45kr/mån)

Sommarabonnemang 190 
liter

1135 kr/år 1440 kr/år 305kr/år 
(26kr/mån)

Gemensam taxa för Essunga, Grästorp och Götene
- Taxa för obligatorisk utsortering av matavfall där matavfallsinsamling påbörjas 1 

januari 2024.

Grundavgifter
Grundavgifterna för småhus föreslås höjas från 940 kr till 1200 kr per år.
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Grundavgifterna för fritidshus, lägenhet i flerbostadshus samt verksamheter föreslås höjas 
från 470 till 600 kr per år.

(Inkl. moms) Vara 2023 Essunga, 
Grästorp 
Götene 2023

Övriga 
kommuner

Förslag 2024, 
samtliga 
kommuner och 
taxor

Småhus 1200 kr/år 940 kr/år 940 kr/år 1200 kr/år
Fritidshus 840 kr/år 470 kr/år 470 kr/år 600 kr/år
Flerbostadshus 770 kr/år, lgh 350 kr/år, lgh 470 kr/år, lgh 600 kr/år, lgh
Verksamhet 690 kr/år 940 kr/år 940 kr/år 600 kr/år

Handlingar
§ 5 Avfallstaxa icke obligatorisk mat 2024                                                                                                                                                    
Beslut §5, Taxa för icke obligatorisk matsortering-                                                                                                                                                     
Underlag taxa 2024 direktionsmöte

Skickas till
Avfall & Återvinning Skaraborg
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KS § 166/23
Program för folkhälsa och social hållbarhet
KS2023.0291

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2023-09-20 3/23
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 152/23
3 Kommunstyrelsen 2023-10-30 166/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Program för folkhälsa och social hållbarhet. 

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar med stöd av Jerzy Kucier (SD) att ärendet ska återremitteras 
med följande motivering:
”Skälet för återremiss är att ta med den fullständiga definitionen av begreppet social 
hållbarhet så som det definierats i av kommunfullmäktige beslutad Policy för hållbar 
utveckling. Samt att i programmet utarbeta politik som täcker in hela den definitionen av 
social hållbarhet, inklusive politik för hållbarhet i kris och krig”.

Johan Ask (S) yrkar med stöd av Ulrica Johansson (C) att ärendet ska avgöras idag och 
bifall till huvudförslaget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer Johan Asks (S) och 
Ulrica Johanssons (C) yrkanden om att ärendet avgörs idag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
och Jerzy Kuciers (SD) yrkanden om återremiss.

Ordförande finner att ärendet avgörs idag och att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att anta Program för folkhälsa och social hållbarhet.

Bakgrund
Vision Skövde 2040 syftar till att skapa ett gott liv i alla åldrar och en framtid där varje 
människa är viktig och välkommen. På samma sätt som tillsammns är ett centralt begrepp i 
visionen är samverkan en viktig grund inom folkhälsa och social hållbarhet. Program för 
folkhälsa och social hållbarhet lyfter fram viktiga områden för Skövde kommuns arbete 
framåt. Det anger den politiska inriktningen för en långsiktig hållbar utveckling, så att vi 
tillsammans skapar möjligheter för en ökad livskvalitet bland alla invånare med hänsyn till 
kommande generationer.
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Aktuellt program innehåller fyra politiska viljeinriktningar; stärka jämställa och jämlika 
livsvillkor, möjliggöra en god livskvalitet genom hela livet, skapa goda och trygga 
uppväxtvillkor samt verka för ökad trygghet, delaktighet och inflytande. Programmet syftar 
till att stötta och vägleda det fortsatta arbetet med folkhälsa och social hållbarhet i Skövde 
kommun. Programmet bidrar till att uppfylla Vision Skövde 2040 och har arbetats fram i 
samverkan med delregionala nämnden östra i Västra Götalandsregionen.

Arbetet med att ta fram förslag till nytt program har pågått sedan årsskiftet 2022/2023. Som 
grund för arbetet genomfördes en workshop med beredning medborgare och folkhälsa. Dels 
finns strategiunderlaget med en analys av befolkningens hälsa till grund som 
kommunstyrelsen beslutade om i oktober 2022.

Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet. Programmet har förankrats i 
kommundirektörens ledningsgrupp, likaså har rådet för funktionshinderfrågor och 
kommunala pensionärsrådet fått information.

Handlingar
Program folkhälsa och social hållbarhet

Skickas till
Samtliga nämnder
Kommundirektörens ledningsgrupp
Ramona Nilsson, tf chef sektor medborgare och samhällsutveckling
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg
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KS § 167/23
Barn- och ungdomspolitiskt program
KS2023.0294

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2023-08-23 2/23
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-13 129/23
3 Kommunstyrelsen 2023-10-30 167/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Barn- och ungdomspolitiskt program.

Bakgrund
Barn- och ungdomspolitik handlar om att sätta barn och ungdomar i fokus vid beslut och 
åtgärder som påverkar villkoren i deras liv. Programmet utgår från FN:s barnkonvention och 
syftar till att säkerställa barnets rättigheter och förbättra barn och ungdomars levnadsvillkor 
samt till att stötta och vägleda det fortsatta arbetet med barn- och ungdomspolitiken i 
kommunen. Programmet tar även avstamp i Vision Skövde 2040, kommunfullmäktiges mål 
samt nationella mål och strategier. På nationell nivå finns ungdomspolitikens mål att ”alla 
ungdomar ska ha goda levnadsvillkor, makt att forma sina liv och inflytande över 
samhällsutvecklingen”. På nationell nivå finns även en strategi med nio principer för att 
stärka barnets rättigheter i Sverige. 

Att barn och ungdomar har rättvisa och jämlika förutsättningar samt att deras egna 
perspektiv vägs in är avgörande för en hållbar samhällsutveckling. Genom barn- och 
ungdomspolitiskt program förstärker och tydliggör Skövde riktningen för det långsiktiga 
arbetet med att stärka barn och ungdomars rättigheter samt förverkliga visionen.

Arbetet med programmet har pågått under våren 2023. Som grund för arbetet finns 
uppföljning och analys av barn- och ungdomspolitiskt program som belsutades om på 
kommunstyrelsens sammanträde 2022-11-07 §222/22. Vidare har dialog och workshop 
genomförts med beredning medborgare och folkhälsa under våren. Unga kommunutvecklare 
har getts möjlighet att få information om programmet samt lämna in synpunkter

Det barn- och ungdomspolitiska arbetet ska inkludera alla barn och ungdomar i åldern 0-25 
år som bor, vistas eller verkar i Skövde kommun. Detta gäller oavsett bakgrund och 
förutsättningar. Barn och ungdomar ska ses som en mångfald av individer – inte som en 
homogen grupp.

Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet. Programmet har förankrats i 
kommundirektörens ledningsgrupp.
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Skickas till
Samtliga nämnder
Kommundirektörens ledningsgrupp
Ramona Nilsson, tf chef sektor medborgare och samhällsutveckling
Jennifer Yannelli Dehlén, barn- och ungdomsstrateg
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KS § 168/23
Revidering av Riktlinje för donationer, Egnells medel
KS2023.0334

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 153/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 168/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta revideringar i 7.3 Användning av Egnells medel i 
Riktlinje för donationer.

Bakgrund
Medlen i Egnells fond mottogs genom ett testamente daterat 1924. Sedan 2019 sköts 
hanteringen av medlen av dokumentet Riktlinje för donationer, antaget av 
kommunfullmäktige 30 september 2019 (KF § 90/19). Av testamentet framgår att testatorns 
önskemål var att medlen skulle användas till Skövde stads förskönande. Eftersom donerad 
summa till fullo ha verkställts för sitt ändamål förfogar Skövde kommun fullt ut över de 
medel som uppkommit genom förvaltning av den ursprungliga gåvan. Kommunfullmäktige 
beslutade 2022-09-26 (KF § 117/22) att bifalla en motion med innebörden att medlen skulle 
kunna användas till hela Skövde kommun, inte bara Skövde stad. I samma beslut uppdrogs 
kommunstyrelsen att verkställa revideringen. Verkställighet av beslutet bör lämpligen göras 
genom att punkten 7.3 i riktlinjerna justeras enligt bifogat förslag.

Handlingar
Riktlinje för donationer, slutligt beslutad KF 2019-09-30                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde den 2022-09-26 - Svar på motion 
angående Egnells fond                                                                                                                                                    
Riktlinje för donationer med markerade ändringar

Skickas till
Kultur-och fritidsnämnden
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KS § 169/23
Svar på motion om reglering av inomhusklimat för lokaler 
där biståndsbedömda äldre vårdas
KS2022.0442

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 154/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 169/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar anse motionen gällande reglering av inomhusklimat för 
lokaler där biståndsbedömda äldre vårdas besvarad.

Yrkanden
Dag Fredriksson (V) yrkar bifall till motionen.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar med stöd av Jerzy Kucier (SD);
- att motionen ska anses besvarad i frågan om att alla lokaler där äldre vistas med 

biståndsbedömd vård skall ha en lösning för att reglera inomhustemperaturen så att 
den kan hållas under 25 grader Celsius.

- bifall i frågan om att alla nya lokaler som tas i anspråk för äldre skall ha en lösning 
för att reglera inomhusklimatet.

Johan Ask (S) yrkar bifall till huvudförslaget att anse motionen besvarad.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer yrkandena om besvarad 
mot bifall under proposition i frågan om att alla lokaler där äldre vistas med biståndsbedömd 
vård skall ha en lösning för att reglera inomhustemperaturen så att den kan hållas under 25 
grader Celsius och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med huvudförslaget att 
anse motionen besvarad. 

Ordföranden ställer därefter yrkandena om besvarad mot bifall under proposition i frågan 
om att alla nya lokaler som tas i anspråk för äldre skall ha en lösning för att reglera 
inomhusklimatet och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med huvudförslaget att 
anse motionen besvarad. 

Bakgrund
Miljöpartiet har inkommit med en motion gällande inomhusklimat. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade remittera ärendet till servicenämnden samt vård- och 
omsorgsnämnden vilka, efter samråd med arbetsgivarenheten, har inkommit med yttranden.
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Motionen handlar om att alla kommunens lokaler där biståndsbedömd äldre vårdas skall ha 
en lösning för att reglera inomhustemperaturen så att den kan hållas under 25 grader Celsius. 
Motionären menar att i och med klimatförändringarna behöver kommunen förbereda sig 
inför framtida värmeböljor och att ett bättre inomhusklimat även gynnar arbetsmiljön samt 
möjlighet att på ett säkert sätt administrera temperaturkänsliga läkemedel.

Både servicenämnden och vård- och omsorgsnämnden delar i allt väsentligt innehållet i 
motionen. Att äldre personer, som på grund av åldrande och sjukdom är i behov av vård- 
och omsorgsboende, ska ha tillgång till ett hälsosamt inomhusklimat råder ingen tvekan. För 
att hantera äldres hälsa i samband med värmebölja behöver Folkhälsomyndighetens och 
Socialstyrelsen riktlinjer och rekommendationer för vissa riskgrupper efterlevas.

Nämnderna beskriver vilka regelverk som Skövde kommun behöver förhålla sig till i denna 
fråga och vilka åtgärder som redan genomförts och/eller kommer genomföras vid 
värmeböljor. Åtgärder har vidtagits både i den i den fysiska miljön, så som mobila 
kylaggregat på samtliga äldreboenden och lämpliga solskydd samt organisatoriskt så som 
prioriteringslistor och förändrade arbetssätt vid värmeböljor. 

Vård- och omsorgsnämnden har tagit fram sitt yttrande i samråd med Arbetsgivarenheten 
(HR) för att beakta motionärens arbetsmiljöperspektiv. Vidare skriver vård- och 
omsorgsnämnden att nämnden och de sektorer som ansvarar för utformningen av 
boendeformer för äldre har att beakta nuvarande lagstiftning och regelverk och kommer 
även i fortsättningen att väga behovet av ett hälsosamt inomhusklimat med 
energieffektivitet. Motionen får därmed anses vara besvarad.

Servicenämnden avslutar sitt yttrande med en likalydande formulering och föreslår 
kommunfullmäktige anse motionen besvarad.

Handlingar
Motion om reglering av inomhusklimat för lokaler där biståndsbedömda äldre vårdas (MP)                                                                                                                                                    
VON § 86/23 Yttrande över motion om reglering av inomhusklimat för lokaler där 
biståndsbedömda äldre vårdas (MP)                                                                                                                                                    
SEN § 42/23 Yttrande, Remiss, Motion om reglering av inomhusklimat för lokaler där 
biståndsbedömda äldre vårdas (MP)

Skickas till
Motionären
Vård- och omsorgsnämnden
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KS § 170/23
Svar motion om att återinföra medborgarförslag
KS2023.0230

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2023-09-20 4/23
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 155/23
3 Kommunstyrelsen 2023-10-30 170/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen om att återinföra medborgarförslag.

Yrkanden
Christer Winbäck (L) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) och Jerzy Kucier (SD) 
bifall till motionen.

Johan Ask (S) yrkar bifall till huvudförslaget att avslå motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med huvudförslaget att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Reservation
Christer Winbäck (L) och Jerzy Kucier (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.

Bakgrund
Liberalerna har till kommunfullmäktige 2023-01-30, §3/23 inkommit med motion om att 
återinföra medborgarförslag.

I beredningen om organisationsfrågor inför den nya mandatperioden togs möjligheten till 
medborgarförslag till kommunfullmäktige bort. Detta då ett medborgarförslag kräver 
utredningsresurser för handläggning, yttrande och sammanställning. Det kan också bli en 
handläggningstid på upp till 1 år och inga åtgärder vidtas innan förslaget är politiskt beslutat. 
Det har tidigare varit en tendens att de medborgarförslag som kommit in har varit mer 
verksamhetsnära synpunkter som inte behöver politiskt beslut.

Ett medborgarförslag kräver en omständlig hantering både för personen som lämnar 
förslaget, men även för den kommunala organisationen. Det får bara innehålla ett förslag, 
det ska vara skriftligt och tydligt, konkret beskrivet. Efter att det skickats in får medborgaren 
möjlighet att personligen presentera det hos kommunstyrelsen, det kan vara en tröskel för 
många. Vidare ska förslaget hanteras i berörd nämnd varför ledtiderna kan bli långa.
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I Skövde kommun har vi som ambition att i så stor utsträckning som möjligt utveckla 
verksamheterna tillsammans med de vi finns till för. Det betyder att verksamheterna i det 
dagliga mötet med våra medborgare ska vara lyhörda för och aktivt ta reda på deras behov 
och synpunkter samt anpassa arbetssätt utifrån detta. 

Skövde kommun vill att det ska vara enkelt för medborgaren att framföra förslag och 
synpunkter. Genom dialog direkt i verksamheterna så kortas ledtiderna. Kommunen vill inte 
heller exkludera någon, utan skapa goda förutsättningar för alla medborgare att framföra 
sina synpunkter och förbättringsförslag.

Kommunen har flera kanaler där man tar tillvara på synpunkter och förbättringsförslag, till 
exempel kan nämnas olika brukardialoger, råd och medborgardialog. Som medborgare finns 
det också möjlighet att lämna synpunkter till kommunen via kontaktcenter. De ärenden som 
kommer in via synpunktshanteringen fördelas till berörd tjänsteperson eller politiker 
beroende på vad det gäller. Verksamheterna kan direkt utvärdera de synpunkter och 
förbättringsförslag som kommer in och vidta åtgärder. Detta anses vara en mer effektiv 
hantering än ett medborgarförslag.

Handlingar
Motion om att återinföra medborgarförslag (L) underskriven

Skickas till
Motionären
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg
Ramona Nilsson, tf sektorchef medborgare och samhällsutveckling
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KS § 171/23
Svar på motion om att avskaffa hälsoschema
KS2022.0440

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2023-10-06 11/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 171/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen avslagen i frågan om att återinföra 10 
timmars nattpass i Skövde kommun.

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad i frågan om arbetsgruppens 
deltagande i schemaläggning.

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen avslagen i frågan om personalens möjlighet 
att påverka sina scheman genom så kallade önskescheman.

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar med stöd av Jerzy Kucier (SD) bifall till motionen.

Johan Ask (S) yrkar bifall till huvudförslaget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med huvudförslaget att föreslå kommunfullmäktige;
- att anse motionen avslagen i frågan om att återinföra 10 timmars nattpass i Skövde 
kommun.
- att anse motionen besvarad i frågan om arbetsgruppens deltagande i schemaläggning.
- att anse motionen avslagen i frågan om personalens möjlighet att påverka sina scheman 
genom så kallade önskescheman.

Bakgrund
En motion om att avskaffa hälsoscheman har inkommit från Skövdepartiet. Ärendet 
remitterades till vård- och omsorgsnämnden som i samråd med HR-partner för sektor vård- 
och omsorg, förhandlingschef och arbetsmiljöstrateg inkommit med ett yttrande.

Motionen beskriver en situation med generella utmaningar kring bemanning och arbetsmiljö 
där viss omsorgspersonal vill ha möjlighet att nattarbeta fler än 13 nätter under en 
fyraveckorsperiod och genom tiotimmarpass komma upp till heltid utan att ta kvällspass.
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Motionären lyfter Skövde kommuns målsättningar som attraktiv arbetsgivare och strävan 
efter att minska sjukskrivningstalen som argument för att personelen ska få större möjlighet 
att påverka sina scheman och föreslår därför att återinföra 10 timmars nattpass, inrättande av 
en arbetsgrupp som deltar i schemaläggning på varje arbetsplats samt att personelen får 
komma med så kallade önskescheman på de arbetsplatser där detta efterfrågas.

Vård- och omsorgsnämnden skriver i sitt ytrande att arbetstidens förläggning är typiskt sett 
en fråga som hanteras inom ramen för verkställighet inom respektive verksamhet med stöd 
av HR. Hur schemaläggning ska göras för att bemanna verksamheten och hur förvaltningen 
ska uppfylla politiskt fastställda mål och handlingsplaner (som t.ex. kommunfullmäktiges 
handlingsplan för heltidsarbete KF §145/17) är normalt inte en fråga som avgörs politiskt.

Sektor vård och omsorg har utifrån kommunfullmäktiges handlingsplan för heltidsarbete och 
utifrån evidens och lagkrav kring arbetstider och arbetsmiljö fastställt regler för 
schemaläggning av vård- och omsorgsarbete i en bemanningshandbok. Regelverket 
arbetades fram under 2019 i samarbete med facklig part (Kommunal) och vidareutvecklas
fortlöpande. På www.suntarbetsliv.se som drivs av fackliga organisationer och arbetsgivare 
tillsammans, finns mycket samlad kunskap om hälsosam arbetsmiljö, som sektor vård och 
omsorg har som utgångspunkt för bemanningshandboken. För att arbeta systematiskt med 
förbättringsförslag och vidareutveckling av bemanningshandboken har sektorn ett 
processteam med representanter från olika verksamheter, där även Kommunal är inbjuden 
att delta.

Schemaläggning med utgångspunkt från bemanningshandboken görs på varje arbetsplats,
där arbetstagarnas inflytande tas tillvara i arbetsplatsträffar och genom 
förhandling/samverkan med lokala fackliga parter enligt lag/avtal. Schemaläggning med 
utgångspunkt från verksamhetens behov, med hänsyn till lagkrav om bl.a. dygnsvila och 
veckovila samt med hänsyn till en långsiktigt hållbar arbetsmiljö är svårt, och kommer bli 
ännu svårare efter den 1 oktober, då undantaget från 11 timmars dygnsvila som funnits i AB 
upphör att gälla. Erfarenheten visar att s.k. önskescheman sällan lyckas att leva upp till dessa 
krav, varför sektor vård och omsorg i likhet med allt fler vårdarbetsgivare har valt bort 
denna schemamodell.

I sektor vård och omsorg är utgångspunkten att alla har rätt till heltidsarbete, men man kan 
då inte välja att jobba enbart natt. Begränsningen till maximalt 13 nätter på fyra veckor, är 
satt med utgångspunkt från arbetsmiljö. Forskningen visar tydligt på hälsofaran med 
nattarbete, bland annat ökad risk för hjärt- och kärlsjukdom och bröstcancer. Mycket av 
forskningen har gjorts då det var mycket vanligt att nattarbetare inom vård och omsorg 
arbetade ungefär 65 % sysselsättningsgrad. Det finns goda arbetsmiljömässiga skäl att inte 
tillåta heltidsarbete på natten. Begränsningen till ca 85 %, 13 nätter på fyra veckor, har 
gjorts för att man som nattarbetare ska ha möjlighet till ungefär samma inkomst som en 
heltidsarbetande på dagen (pga tillägg för obekväm arbetstid på natten). En lokal 
överenskommelse med facklig part (Kommunal) finns.
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Att minska antalet arbetspass på natten genom att förlänga arbetstiden med en timme kan ha 
arbetsmiljömässiga vinster, men innebär också en kostnadsökning samt ett ökat 
personalbehov, då varje nattmedarbetare får ungefär ett arbetspass mindre per fyra veckor.

Vård- och omsorgsnämnden har inte fått någon budgetförstärkning kopplat till 
kommunfullmäktiges handlingsplan för heltidsarbete. Nattpassens längd är en kompromiss 
mellan arbetsmiljö, kompetensförsörjning och ekonomiska förutsättningar, med 
utgångspunkt att inte försämra arbetsmiljön jämfört med vad som gällt tidigare.

Ur kompetensförsörjningsperspektiv har bemanningshandbokens rutiner och schemamodell 
för heltidsarbete inneburit ett minskat behov av vikarier och lägre kostnader för 
timavlönade. Detta möjliggörs av att varje verksamhet har tillgängliga arbetspass för att 
täcka sin egen (eller någon annans) frånvaro bland sin heltidsanställda personal. 
Personalomsättningen har ökat de senaste åren, vilket den även har gjort i 
jämförelsekommuner. HR gjorde en djupare undersökning om orsaker till 
personalomsättningen under våren 2021. Där framkom inte schemaläggning och arbetstider 
som en dominerande avgångsorsak. I personalredovisningen för 2022 framkommer 
geografiska orsaker och testa nya utmaningar som främsta anledningen till 
personalomsättningen.

Arbetsgivaren har en rätt att leda och fördela arbetet efter verksamhetens behov inom ramen 
för de lagar och avtal som gäller. Delaktighet och dialog är viktiga delar i en god arbetsmiljö 
och genomförs genom arbetsplatsträffar och samarbete och samverkan med fackliga parter. 
Arbetsgivaren har ett tydligt fastställt regelverk i en bemanningshandbok och arbetar 
processinriktat för att systematiskt ta tillvara förbättringsförslag och skapa goda 
förutsättningar för schemaläggning på varje arbetsplats. I denna del anses motionens förslag 
som besvarad, övriga delar avstyrks motionens förslag enligt motivering ovan.

Handlingar
Motion om att avskaffa hälsoschema (SP).pdf                                                                                                                                                    
VON § 58/23 Yttrande över remiss gällande motion om att avskaffa hälsoscheman

Skickas till
Motionären
Vård- och omsorgsnämnden 
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KS § 172/23
Beslut om partistöd 2024
KS2023.0335

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-18 156/23
2 Kommunstyrelsen 2023-10-30 172/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:
- Partistöd 2024 utbetalas till de partier som inkommit med redovisning per den 30 juni
2023.
- Partistöd 2024 utbetalas till Skövdepartiet.

Bakgrund
Den 1 februari 2014 trädde nya regler i kommunallagen för kommunalt partistöd i kraft. 
Partstödsreglerna har blivit delvis detaljerade men ger också möjlighet att i vissa fall besluta 
om lokala regler och begränsningar i partistödet. Kommunfullmäktige antog 2022-05-30 § 
64/22 regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2022-2026. Det lokala partistödet i 
Skövde kommun utgår till partier som är representerade i kommunfullmäktige i enlighet 
med vad som anges i 4 kap. 29 § andra stycket kommunallagen.

En mottagare av partistöd ska enligt 4 kap. 31 § kommunallagen årligen lämna en skriftlig 
redovisning till kommunfullmäktige som visar att partistödet har använts för det ändamål 
som anges i 4 kap. 29 § första stycket kommunallagen. Till redovisningen ska också följa en 
granskningsrapport. Dessa båda ska inlämnas senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång.

Utifrån de inlämnade rapporterna för året ska kommunfullmäktige ta ställning till 
utbetalning i förskott för kommande år. Samtliga partier i kommunfullmäktige 2023 inkom 
med redovisningar före den 30 juni 2023 förutom Skövdepartiet som inte erhållit partistöd 
under hela perioden och därför inte redovisar 2023.

Kommunfullmäktiges beslut om utbetalning av partistöd kan mot bakgrund av detta utgöra 
underlag för utbetalning i januari 2024.

Handlingar
        

Skickas till
Administratör arvoden
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KS § 173/23
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 30 oktober 2023
KS2023.0006

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2023-10-30 173/23

Beslut
Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till kommunstyrelsen.

Bakgrund

Handlingar
Beslut Ansökan om godkännande som huvudman för gymnasieskola vid Realgymnasiet i 
Skövde i Skövde kommun 2023:1021                                                                                                                                                    
Protokoll Direktionen Räddningstjänsten Skaraborg 2023-09-28                                                                                                                                                    
Skrivelse Kommunens investeringskoncept European City Facility (EUCF)                                                                                                                                                    
Svar på skrivelse om ärende Kommunernas klimatlöften 2024-2026                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-04, justerat                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-05, justerat                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2023-10-06, justerat                                                                                                                                                    
Svar på skrivelse om EUCF-konceptet                                                                                                                                                    
Skrivelse om uppräkning av ersättning till idéburna och fristående verksamheter samt 
civilsamhället                                                                                                                                                    
Protokoll Samordningsförbundet Skaraborg 2023-10-03 nr 5                                                                                                                                                    
Protokoll Miljönämnden östra Skaraborg 2023-10-11                                                                                                                                                    
Uppföljande skrivelser om ärendet Kommunernas klimatlöften 2024-2026                                                                                                                                                    
Svar på uppföljande skrivelser om ärendet Kommunernas klimatlöften 2024-2026

Skickas till
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KS § 174/23
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 30 
oktober 2023
KS2023.0007

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2023-10-30 174/23

Beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut enligt nedan.

Bakgrund
KS2023.0008 Anmälan av delegationsbeslut från SSB
-40  Delegationsbeslut mark- och exploatering september 2023.
-41  Delegationsbeslut färdtjänst 20230901-20230930.
-42  Delegationsbeslut Markupplåtelse, september 2023.
-43  Delegationsbeslut skolskjuts, Lå23-24, september 2023.

KS2023.0102 - 9 Nyanställda 230901–230930
KS2022.0418 - 15 Revidering attestförteckning KS 2023-10-16  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll med beslut anmäls i sin helhet under 
anmälningsärenden.

Handlingar
        

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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Informationer

Tf. kommundirektör Johan Rahmberg informerade om följande;

- Lugnt i verksamheten för tillfället. Organisationsförändring, sammanslagning 
Koncernstaben och SSV.

- Henrik Johansson, ekonomichef, påbörjade sitt uppdrag måndagen den 23 oktober. 

- Pema Malmgren, kulturchef för avdelning kultur inom sektor medborgare och 
samhällsutveckling. Påbörjar sitt uppdrag efter årsskiftet.

- Fortsatt rekrytering av näringslivschef och fastighetschef.

- Utredning av omsättning chefer inom Skövde kommun. Ansvarig HR-chef.

Kommunstyrelsens ordförande informerade om deltagande på följande;

- Rådslag i kommunalförbundet förstärkt med kommundirektörerna inom förbundet 
angående bostadsförsörjning.

- Beredning hållbar utveckling (BHU) som är en politisk beredning mellan Västra 
Götalandsregionen (VGR) och kommunalförbunden i Västra Götaland den 12 
oktober i Göteborg.

- Sweden Game Conference den 25 oktober på Scandic Billingen 
tillsammans med Torbjörn Bergman (SP) Johan Ask (S).
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